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Jachthonden spelen al sinds mensenheugenis een hoofdrol in de jacht. Een flink aantal rassen is 

speciaal voor de jacht gefokt, met specifieke uiterlijke kenmerken, karaktertrekken en kwaliteiten 

in het veld. Op dit punt komen de Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging en de Raad van Beheer 

op Kynologisch Gebied in Nederland elkaar al meer dan een eeuw tegen. De verenigingen speelden 

beide een hoofdrol in de lange weg die leidde tot de totstandkoming van de ‘nieuwe’ stichting 

Orweja, dat staat voor Organisatie Wedstrijdwezen Jachthonden.

Tekst Dorien van Dijk

Trots bouwen  
aan verdere  

professio nalisering

De samenwerking tussen de Raad van Beheer en de 
Jagersvereniging gaat al vele jaren terug. In 1999 
werd een overeenkomst gesloten om de gezamen-
lijkheid te waarborgen. Orweja maakte hier onder-
deel van uit, met daarin zaken als bijvoorbeeld de 

organisatie van de trainingen, locaties, certificering, keurmees-
ters en andere zaken die nodig zijn om de randvoorwaarden te 
creëren voor goed getrainde jachthonden.
Peter Peeters, lid van het Landelijk Bestuur van de Jagersver-
eniging en trotse bezitter van een Cesky Fousek en Duitse 
Draadhaar, blikt terug: ‘De training van jachthonden is altijd 
onderdeel geweest van de Jagersvereniging. Wij willen de 
kwaliteiten en competenties van de honden versterken door 
trainingen. In de opleiding leren de honden hun energie en 
talenten te kanaliseren en in te zetten voor de jager. Talenten 
voor het schot, zoals het opsporen, voorstaan en opstoten van 
wild, en de kwaliteiten na het schot, zoals het opzoeken en 
apporteren van wild.’
De rasverenigingen zorgen ervoor dat er binnen het ras op een 
goede manier wordt gefokt met oog voor de gezondheid en 
goede eigenschappen van de honden. Dit vertaalt zich later 
in het veld, wanneer de hond na een goede opleiding met zijn 
baas meegaat op jacht.

HISTORISCHE WAARDEN
De overeenkomst tussen de Jagersvereniging en de Raad van 
Beheer uit 1999 had vanuit het nu gezien te weinig formele 

grondslag. Orweja moet een rechtspersoon worden om zowel 
op juridisch als fiscaal gebied voor betere borging te kunnen 
zorgen. Wie ook sinds het eerste uur betrokken was bij de 
reorganisatie van Orweja, is Rony Doedijns, directeur van de 
Raad van Beheer: ‘Voor veel mensen is de jachthondensport 
heel belangrijk. Als Raad van Beheer sta je soms wat verder van 
sommige praktische disciplines af. Het hele traject was daarom 
erg waardevol, beide partijen hebben elkaar veel beter leren 
kennen. Ik kan wel zeggen dat we inmiddels met elkaar kunnen 
lezen en schrijven.’
Dat dit aanvankelijk niet zo was, bleek toen in 2016 een eerste 
herstructureringspoging strandde. Doedijns: ‘Toen hebben we 
bepaalde historische waarden onderschat. Deze liggen aan de 
basis van Orweja 2.0 die nu op tafel ligt. Hierin is de continu-
iteit gewaarborgd en de koppeling met de praktijk verbeterd. 
Belangrijke punten, al zullen de jachthondenmensen in het veld 
er – als het goed is – niet veel van merken.’
Peeters: ‘Even leek het er inderdaad op dat er helemaal geen her-
structurering zou komen. De interne commissie realiseerde tot 
twee keer toe helaas geen succesvolle afronding en de materie 
werd steeds taaier. De beweging was eruit. De Jagersvereniging 
dacht er zelfs over de stekker eruit te trekken. Gelukkig is dat 
niet gebeurd. Nadat delegaties van beide besturen bijeen waren 
gekomen, werd besloten een externe consultant in te huren om 
ons te helpen. Dat werd Sira Consulting. Sira maakte een sterk-
te-zwakteanalyse en schreef een plan van aanpak om een betere 
structuur te realiseren met draagvlak van beide verenigingen.  

FUNDAMENT MODERNISERING ORWEJA EEN FEIT
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Al hebben we in dit proces natuurlijk ook geleerd dat het onmo-
gelijk is om iedereen 100% tevreden te stemmen.’

RODE DRAAD
Uit een enquête onder duizend betrokkenen, die 380 keer 
werd ingevuld, kwam een heldere rode draad: het werk dat 
Orweja doet, is onmisbaar. Het zou eeuwig zonde zijn als er 
geen gezamenlijk fundament zou komen voor professionali-
sering. Doedijns: ‘Soms werd er op het scherpst van de snede 
gediscussieerd. Alles kwam op tafel. Ook vragen als “geven we 
niet te veel weg?”. Het was heel intens. Zeker toen het nieuwe 
herstructureringsplan in december 2022 door de Algemene 
Ledenvergadering van de Raad van Beheer niet werd geaccor-
deerd. Er was toch nog een extra sessie nodig met verdieping 
en ruimte om vragen te beantwoorden. In juni kregen we 
tijdens onze Algemene Ledenvergadering de handen op elkaar. 
Het proces heeft door de jaren heen de tijd gehad om te rijpen. 
Ik ben er trots op hoe het uiteindelijk is gelopen.’
Bij de Jagersvereniging kwam het plan van Orweja 2.0 in 
december 2022 al door de Ledenraad. Een toekomstbestendig 
Orweja is nu dus een feit. Doedijns: ‘De bouwvergunning 
is binnen en de contouren van het fundament hebben zich 
afgetekend. Nu kunnen we met trots verder bouwen aan “het 
nieuwe Orweja”.’ Er is een belangrijke rol weggelegd voor de 
Jagersvereniging en de Raad van Beheer die beide evenredig in 
het nieuwe stichtingsbestuur zijn vertegenwoordigd. Gelijk-
waardige borging en democratische besluitvorming, met als 

gemeenschappelijk doel: het goed regelen voor de deelnemers 
van de jachthondenwedstrijden. 

WEDERZIJDS VERTROUWEN
Niet dat al het werk al klaar is. Er moet nog wel fi netuning 
plaatsvinden, onder meer op juridisch gebied, maar daar kijken 
de verenigingen niet zo tegenop. Het wederzijdse vertrouwen 
in dit proces is gegroeid. ‘Soms raken mensen bijna té betrok-
ken, omdat ze bezig zijn met hun passie. Begrijpelijk’, vindt 
Doedijns. ‘Het helpt dan om even afstand te nemen en te spie-
gelen. Of – zoals in mijn geval – eens mee te gaan op jacht.’
Peeters: ‘De jachthonden maken een essentieel onderdeel uit van 
een nette en weidelijke manier van jagen. Precies zoals wij dat 
voorstaan.’ Met Orweja 2.0 heeft dat verhaal weer een steviger 
fundament. Natuurlijk zijn er ook andere uitdagingen om op te 
pakken. ‘Vroeger hadden we vooral te maken met enkel jagers 
met jachthonden. Nu zijn er ook veel jachthondenmensen die wel 
trainen, maar niet jagen of meegaan op jacht. Hoewel de Jagers-
vereniging vindt dat het één nauw met het ander is verbonden, 
wil zij dat het duidelijker zichtbaar wordt wat haar toegevoegde 
waarde is voor deze relatief nieuwe groep. Hoe dat er precies uit 
moet gaan zien, is nu onderwerp van overleg.’ Peeters heeft een 
commissie van de RJC (Raad van Jachthonden Commissarissen) 
gevraagd hiervoor een voorzet te doen, die vervolgens in het Lan-
delijk Bestuur en de Ledenraad zal worden besproken. Het kan 
dus nog even duren, maar de wens om dit proces sneller te laten 
verlopen dan de hervorming van Orweja is er zeker! 
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Peter Peeters, lid van het Landelijk Bestuur van de Jagersvereniging

Rony Doedijns, directeur van de Raad van Beheer
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